
Open House #1 POSTPONED TO 2026
Terms of Reference for the Environmental Assessment of the

Proposed Waste Connections of Canada Inc.
Navan Waste Recycling and Disposal Facility Landfill Continuation

Waste Connections of Canada Inc. (WCC) has initiated the Terms of Reference for an
Environmental Assessment under the Environmental Assessment Act for a continuation of
its Navan Waste Recycling and Disposal Facility (Navan WRDF or the Site) operations. It is
estimated that at current disposal rates the Site could reach its approved final contour
waste elevation in late 2027.

WCC has identified an opportunity to continue providing residual waste disposal capacity
for users of the Navan WRDF public drop-off bins and Industrial, Commercial, and
Institutional (IC&I) generators of solid non-hazardous waste by developing additional
disposal capacity at the Navan WRDF. For the proposed capacity increase, the target
additional airspace is 3 to 4 million cubic metres.

WCC would like to receive community feedback on the proposed landfill capacity increase
and is hosting its Open House #1 event. Please note that Open House #1, previously
announced for December 11, 2025, has been postponed to:

February 11, 2026 from 6:30 PM to 8:30 PM
at Le Rendez-vous des aînés francophones d’Ottawa

3349 Navan Road, Orléans, Ontario K1W 0K7



Through Open House #1, the public will learn about the existing Navan WRDF, the current
environmental performance of the Navan WRDF, the proposed Navan WRDF landfill
expansion, the purpose and rationale for the Project, the Environmental Assessment
process, the “Alternatives To” considered for the Project, the overall schedule and public
input opportunities for the Project, and next steps for the Project.

For further information on the proposed study and to sign up for e-mail notification, please
visit our website (www.wasteconnectionscanada.com/ottawa-landfill/ea) or contact:

Chris Visser
Canadian Region Engineering Manager
Waste Connections of Canada Inc.
6220 Hwy 7, Suite 600
Woodbridge ON L4H 4G3
Tel.: 647-539-5923
Email: Chris.Visser@wasteconnections.com

Members of the public, Indigenous communities, agencies, and other interested persons
are encouraged to actively participate in the planning process by attending Open House #1.

All personal information included in a submission – such as name, address, telephone
number and property location – is collected, maintained, and disclosed by the Ministry of
the Environment, Conservation and Parks (MECP) for the purpose of transparency and
consultation. The information is collected under the authority of the Environmental
Assessment Act or is collected and maintained for the purpose of creating a record that is
available to the general public as described in section 37 of the Freedom of Information and
Protection of Privacy Act. Personal information you submit will become part of a public
record that is available to the general public unless you request that your personal
information remain confidential. For more information, contact the MECP Freedom of
Information and Privacy Coordinator.

Yannick Marcerou
Project Manager
WSP Canada Inc.
1931 Robertson Road
Ottawa ON K2H 5B7
Tel.: 613-592-9600 (FR & EN)
Email: Yannick.Marcerou@wsp.com



Avis de séance de discussion ouverte n°1 REPOUSSÉE À 2026  
Cadre de référence pour l'évaluation environnementale du projet de poursuite des 

opérations d’enfouissement de l’installation de recyclage et d'élimination des déchets de 
Waste Connections of Canada Inc. à Navan 

 
Waste Connections of Canada Inc. (WCC) a entamé la préparation du cadre de référence pour 
une évaluation environnementale en vertu de la Loi sur l'évaluation environnementale pour la 
poursuite des opérations à son Installation de recyclage et d'élimination des déchets de Navan 
(Installation de Navan ou le Site). Au rythme actuel d’enfouissement, on estime que le Site 
pourrait atteindre la hauteur finale approuvée pour les déchets vers la fin de l’année 2027. 
 

 
  

WCC a identifié une opportunité de continuer à fournir une capacité d'élimination des déchets 
aux utilisateurs des conteneurs de collecte publics de l'Installation de Navan et aux générateurs 
de déchets solides non dangereux industriels, commerciaux et institutionnels (IC&I) en 
augmentant la capacité d'enfouissement de l'Installation de Navan. Pour l'agrandissement 
proposé, la capacité volumétrique d'enfouissement supplémentaire visée est de 3 à 4 millions 
de mètres cubes. 

WCC souhaite recueillir les commentaires de la communauté sur le projet d'agrandissement de 
son Site d'enfouissement et organise une première séance de discussion ouverte. Veuillez 
noter que la première séance de discussion ouverte, annoncée précédemment pour le 
11 décembre 2025, a été repoussée à la date suivante :  

Le 11 février 2026, de 18 h 30 à 20 h 30  
au Rendez-vous des aînés francophones d’Ottawa 

3349 chemin Navan, Orléans, Ontario K1W 0K7  



Au cours de la première séance de discussion ouverte, le public pourra s’informer sur 
l’Installation de Navan existante, ses performances environnementales actuelles, le projet 
d’agrandissement du site d’enfouissement de l’Installation de Navan, l’objectif et la justification 
du projet, le processus d’évaluation environnementale, les « solutions de rechange » 
envisagées pour le projet, le calendrier général et les possibilités de participation du public au 
projet, ainsi que les prochaines étapes du projet. 

Pour plus d'informations sur l'étude proposée et pour vous inscrire afin de recevoir des 
notifications par courriel, veuillez consulter notre site Web 
(www.wasteconnectionscanada.com/fr/ottawa-landfill/ea) ou contacter : 

Chris Visser 
Directeur régional des services techniques, Canada 
Waste Connections of Canada Inc. 
6220 route 7, bureau 600 
Woodbridge ON L4H 4G3 
Tél. : 647-539-5923 
Courriel : Chris.Visser@wasteconnections.com 

Yannick Marcerou 
Gestionnaire de projet 
WSP Canada Inc. 
1931 chemin Robertson 
Ottawa ON K2H 5B7 
Tél. : 613-592-9600 (français et anglais) 
Courriel : Yannick.Marcerou@wsp.com 

 
Les membres du public, les communautés autochtones, les organismes et autres personnes 
intéressées sont encouragés à participer activement au processus de planification en assistant 
à la première séance de discussion ouverte. 

Tous les renseignements personnels fournis dans une demande – tels que le nom, l'adresse, le 
numéro de téléphone et l'emplacement de la propriété – sont recueillis, conservés et diffusés 
par le ministère de l'Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs (MEPP) aux fins 
de la transparence et de la consultation. Ces enseignements sont recueillis en vertu de la Loi 
sur les évaluations environnementales ou sont recueillis et conservés dans le but de créer un 
dossier mis à la disposition du grand public, ainsi que le précise l'article 37 de la Loi sur l'accès 
à l'information et la protection de la vie privée. Tout renseignement personnel soumis deviendra 
du domaine public et sera accessible au grand public, à moins que vous demandiez que vos 
renseignements de nature personnelle demeurent confidentiels. Pour plus de renseignements, 
veuillez communiquer avec le coordonnateur de l’accès à l’information et de la protection de la 
vie privée du MEPP. 

https://www.wasteconnectionscanada.com/fr/ottawa-landfill/ea
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